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Besvarelse af spørgsmål 347 alm. del stillet af udvalget den 5. august 

2024 efter ønske fra Pernille Vermund (LA). 

 

Spørgsmål: 

Mener ministeren, at ordningen med statsgaranti for boliglån i landdistrik-

ter har været en succes, selvom der på to år kun er to personer, der har valgt 

at benytte sig af ordningen? 

 

Svar: 

Generelt er det klart at foretrække, at boligkøbere kan få lån på almindelige 

vilkår. Muligheden for boliglån med statsgaranti er imidlertid et tilbud til 

de danskere, der ønsker at realisere deres boligdrøm uden for de store byer, 

men som ikke kan opnå den nødvendige finansiering fuldt ud på normale 

vilkår på grund af usikkerhed om værdiansættelsen af ejendommen.  

 

Det har aldrig været et mål i sig selv, at der skal udstedes et bestemt antal 

lån. For mig er det vigtigste, at danskerne og bankerne ved, at tilbuddet er 

en mulighed. Det er samtidig tænkeligt, at ordningens eksistens i sig selv 

styrker kreditinstitutternes interesse i at yde lån på normale vilkår. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Morten Bødskov 

 

Offentligt
ERU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 347
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